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Merknader til boligpolitisk plan for Indre Fosen kommune 
 
Merknadene markeres som: allerede i planen, imøtekommes delvis, imøtekommes, avvises 
Kun merknader som avvises har en kort begrunnelse.  
 
13.04.2018 
 

Nr Merknader Virkning 
1. Fylkesmannen i Trøndelag 15. mars 2018 
a. A Landbruk 

Vi synes det er positivt at det legges opp til en gjennomgang av 
regulerte og uregulerte boligområder og evt. Ta ut mindre attraktive felt 
og områder av boligmassen. 
 

Allerede i planen 

b. B Planen inneholder et tiltak som skal gi innbyggerne i grendene 
mulighet for utskilling av tometer på inntil 5 mål. Vi mener 
tomtestørrelser på inntil 5 daa er for stort, særlig dersom en slik 
utvikling på sikt kan føre til press på annet verdifullt areal. 
 

Avvises. 
Undergrunnen i 
grendene kan være 
jord, men også leire, 
silt, sand, grus, berg.  
Utenfor tettstedene i 
IF er det ikke særlig 
press på 
utmarksarealene.  

c. C Et annet tiltak i strategien er å ta i bruk LNF-formål med spredt 
boligbygging. Dette kan være utfordrende dersom det i stor skala 
åpnes for spredt boligbebyggelse. 

Avvises. 
Kommunen åpner for 
spredt bolig 
bebyggelse i 
beskjedent omfang, 
ikke som 
hovedstrategi.  

d. D Helse og omsorg 
Behovet for omsorgsleiligheter vil i stor grad avhenge av den 
demografiske utviklingen og også de valg som gjøres for strukturen på 
omsorgstjenestene. Oppdateringer og justerte estimater i helse- og 
omsorgsplanen derfor også gjøres gjeldene ved fremtidig revidering av 
den boligpolitiske planen. 
 

Allerede i planen 

e. E Det er positivt at planen tar opp bokvalitet og mulighetene for 
helsefremmende valg. Boligers utforming og ikke minst plasseringen 
av kommunens samlede boligmasse har direkte betydning for 
livskvalitet, mulighetene for opplevelser og folkehelse. Ved videre 
utvikling av boligmassen må det forventes at prinsippene for universell 
utforming legges til grunn.  
 

Imøtekommes delvis 

2. Trøndelag fylkeskommune 20. mars 2018 
a.  Generelt 

Planen gir et godt bilde av de langsiktige utfordringene kommunen står 
overfor i forhold til boligtilgang, utvikling og boligsosiale forhold. Planen 
bidrar til økt effektivitet og mer helhetlig boligpolitikk. 
 

Allerede i planen 

b.  Nærhet til kollektivnett eller i gang- og sykkel avstand 
Som veier er vi opptatt av at nye boligetableringer i størst mulig grad 
etableres i nærheten av kollektivnett eller gang- og sykkelavstand til 
daglige gjøremål. Vi viser i den forbindelse til statlige planretningslinjer 
for samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging. Planleggingen 
skal bidra til å utvikle bærekraftige byer og tettsteder, legge til rette for 

Imøtekommes delvis 



2 

verdiskaping og næringsutvikling, og fremme helse, miljø og 
livskvalitet. 
 

c.  100-meters-belte langs sjøen 
Det bør unngås boligbygging i 100-meters beltet langs sjø. Hele 100-
meters beltet langs sjøen er i utgangspunktet definert som et område 
av nasjonal interesse med bygge- og deleforbud (jfr. pbl. par 1-8). 
 

Imøtekommes delvis 

d.  Ivaretagelse av nærfrilufts-områder 
For å oppnå attraktive boligområder er det viktig å sikre 
nærfriluftsområder. Å ha tilgang til friluftsområder der man bo er et 
viktig ledd i folkehelsesatsingen i kommunen. 
 

Allerede i planen 

3. Miljøpartiet De Grønn Indre Fosen 

a.  
 

Begreper 
Kan begrepene «boligkapasitet» og «boligpotensiale» forklares og 
defineres bedre? 
 

Imøtekommes 

b.  Boformer 
Det økende antall alenebeboere gir økt behov for boformer med 
fellesfunksjoner (stue, hobbyrom, kjøkken, gjesterom mm. (f. eks: 
Strømmen Borettslag). 
 

Imøtekommes 

c.  Senior-behov 
Vi mener det bør skrives litt fyldigere om strategier for å møte 
eldrebølgen. Kommunen må sørge for et godt nok tilbud av 
omsorgsboliger og sykehjemsplasser, men for å lette presset på disse 
(og redusere kommunale kostnader) er det viktig å bidra til at mange 
kan bo hjemme så lenge som mulig. Dette kan dreie seg om å flytte til 
en mer lettstelt og tilgjengelig leilighet, eller bli boende i opprinnelig 
bolig. Kommunen bør derfor påvirke til: 1. at det blir bygd flere 
leiligheter i tettstedene 2. helhetlig oppgradering av eksisterende 
boliger. 
 

Imøtekommes delvis 
 

d.  Kartlegging av boliger 
I forhold til begge punktene over kan det være nyttig om kommunen 
bidrar til å få kartlagt status for boliger og bosituasjon for innbyggere 
over 70 (65). Dette kan bidra til å få innbyggere til å tenke framover og 
ta grep i forhold til sin bosituasjon. 
 

Avvises. 
Kommunen kan ikke 
bruke knappe   
ressurser til å 
kartlegge 
boligsituasjonen for 
1 433 personer over 
70 år. 

e.  Oppgradering av boliger 
Vi foreslår å ta inn et tilleggs punkt i Strategien er å skaffe boliger som 
vektlegger innbyggernes behov: - Oppmuntre innbyggerne til helhetlig 
oppgradering av eksisterende boliger, både for å økt bokvalitet, 
redusert energibruk og mulighet for å bo lengre hjemme. Kommunen 
bidrar i kartlegging, bevisstgjøring og veiledning. 
 

Imøtekommes delvis 
 

f.  Kommunens koordinering 
Vi støtter absolutt forslaget om bedre koordinering av kommunens 
arbeid på bolig-området. 
 

Allerede i planen 
 

g.  Oppgradering av boliger 
Kulepunkt 4 i Avslutning foreslås endra til: Flere private boliger er 
oppgradert, med både økt tilgjengelighet, energieffektivitet og 
bokvalitet. 
 

Imøtekommes 
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h.  Kollektiv-transport 
Vi mener også det er viktig med en tomte- og boligpolitikk som også 
har fokus på transportbehov, og muligheten for bruk av 
kollektivtransport. 
 

Imøtekommes 

i.  Vanvikan 
På side 8 står det: Svaret er sannsynligvis «ja», men Vanvikans 
beliggenhet er så spesiell at stedet kan tiltrekke seg nye innbyggere, 
selv uten bru.  Nei, beliggenheten er bare spesiell så lenge det ikke er 
bygd bru (så lenge det går hurtigbåt). 
 

Avvises. 
Vanvikan har en 
sentral beliggenhet i 
Indre Fosen og en 
strategisk 
beliggenhet overfor 
Trondheim. 

j.  Fosen brua 
Det er nevnt at planen også skal si noe om konsekvensen av evt. bru 
over Trondheimsfjorden for innbyggertallet. Dette mener vi er så langt 
fram i tid at det ikke er grunn til å ha med i en boligpolitisk plan for 
perioden 2018 – 2026. 
 

Avvises. 
Kommunen ønsker å 
forberede seg på 
konsekvenser av en 
eventuell bru. 

4. Stjørna Kultur og Næringsforum 
a.  Hjemmesiden 

Kommunes hjemmeside som profilerer ledige tomter og boliger må 
bedres slik at det er bilder fra tomta og utsikt fra tomta.  Det er også 
viktig at det skrives hva som er i tilknytting til tomtene; skole, 
barnehage, diverse tilbud. 
 

Imøtekommes delvis 
 

b.  Kart på «Bo i Indre Fosen» 
Vi mener det har vært lurt å lage et kart som ligger på hovedsiden «Bo 
i Indre Fosen» Dette karet kunne ha vært klikkbart på områder og da 
har botilbudene kommet fra alt fra boliger som er ledig og tomter som 
er for salg (privat og kommunale). 
 

Imøtekommes delvis 
 

c.  Behov blant seniorer 
Vi har mange eldre som bor i store eneboliger disse har hatt behov for 
en annen boligtype (leilighet) som de kan ha bodd i før de kommer på 
aldersheim eller omsorgsbolig. Dette kan også være et tiltak for å ha 
boende hjemme lengre.  Vi mener derfor det er behov for leiligheter 
sentrumsnært i vårt område (Råkvåg og Sørfjorden) der det er butikker 
og andre funksjoner. Ved å ordne med leiligheter som eldre ønsker å 
kjøpe/flytte til vil dette frigjøre eneboliger som familier i større grad har 
behov for. 
 

Imøtekommes delvis 
 

d.  Behov blant barnefamilier og unge 
Vi ser samtidig at vårt område mangler hus eller leiligheter som 
barnefamilier og ungdom kan flytte inn i. Stort sett er det eneste 
alternativet å bygge nytt hus. Dette er et veldig stort steg og ta siden 
da må de ut med ca. 4 mill. Dette er en ganske stor investering og vi 
ser at det er et behov for en boligtype som yngre folk og barnefamilier 
kan prøve ut før de tar det store steget med å bygge et hus.   Vi 
mener derfor at det er også behov for leiligheter (3-roms) til 
ungdom/barnefamilier. Disse leiligheter trenger ikke å ligge midt i 
sentrum. 
 

Imøtekommes delvis 
 

e.  Vurdering av tomters attraktivitet 
Når det gjelder tomter så er det viktig at de tomtene som ligger ute nå 
må sees over. Hvorfor blir de ikke solgt? Skal noen fjernes? Kan noe 
gjøres for å få de attraktive? Et forslag fra oss er at en kan slå sammen 
to tomter. Dette kan gjøre de mer attraktive. Ett annet forslag for oss er 
at kommunen gjør et pr stunt på noen utvalgte tomter. For eksempel gi 
bort en tomt eller gratis bleier i ett år o.l. for å trekke til seg innbyggere. 

Imøtekommes delvis 
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